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PROTOKÓŁ Nr 40/21 

z obrad XL Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej  

w dniu 26 października 2021 r. w godzinach od 12:30 do 15:15 w sali konferencyjnej 

Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz 

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

Załącznik lista gości na posiedzeniu XL Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Załącznik lista sołtysów na posiedzeniu XL Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

d) przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Rajgród na lata 2021-2025, 

e) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Rajgród. 

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Sprawy różne. 

7. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 1. Otwarcie obrad. 

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości. Stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji obecnych było 12 radnych. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący poprosił o pytania i ewentualne uwagi do porządku obrad. Nie stwierdzono 

uwag. Przewodniczący poddał porządek obrad pod głosowanie radnych. W wyniku 

zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła porządek obrad 

obowiązujący na XL Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Ad.3. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz na wstępie poinformował o wydanych zarządzeniach od 30 września 2021r.                            

do 26 października 2021 r. Dodał, iż zarządzenia od nr 254 do 258 są dostępne na stronie BIP 

Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie. Burmistrz poinformował, iż informacja będzie dotyczyć 

okresu jego pracy od XXXIX sesji, która miała miejsce 30 września 2021 r.  

 

5 października pożegnanie pracownika ds. podatków – Barbary Dziełak. 

9 października V Regaty Żeglarskie OSP Województwa Podlaskiego.  

9 października spotkanie z Żołnierzami Weteranami.  

10 października Dzień Szczupaka oraz zawody wędkarskie. 

12 października Burmistrz odbył kolejne spotkanie z mieszkańcami bloku 24-26 w Rajgrodzie. 

Rozmowa dotyczyła wymiany źródła ciepła.  

13 października Burmistrz uczestniczył w obchodach Dnia Edukacji Narodowej w szkole w 

Rajgrodzie oraz Rydzewie. 

15 października Burmistrz uczestniczył w obradach V Zjazdu Oddziału Powiatowego 

Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczpospolitej Polskiej. 

22 października Noc Bibliotek dla dorosłych.  

24 października odbyły się wybory Sołeckie w Biebrzy. Nowym Sołtysem została wybrana 

Agnieszka Mierzejewska.  

 

Burmistrz zabrał głos w sprawie podjętych inwestycji w Gminie Rajgród od sesji 30 września 

2021 r. podając ich aktualnych stan i przebieg. 
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1. Ku końcowi zbliża się budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Biebrza. 

Wykonawca porządkuje teren i kompletuje dokumenty niezbędne do zgłoszenia gotowości do 

odbioru. 

2. Gmina zleciła Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Rajgrodzie wy-

konanie odcinka sieci wodociągowej pod drogą powiatową w miejscowości Czarna Wieś. 

3.  Kończą się również roboty w miejscowości Kołaki nad przebudową dróg gminnych  

w miejscowości Kołaki. Wykonawca ułożył już nawierzchnię z betonu asfaltowego, wykonuje 

wjazdy na posesje prywatne i pola, wykonuje pobocza i rowy odwadniające.  

4. Pierwsi mieszkańcy, którzy zamontowali na swoich nieruchomościach instalacje 

fotowoltaiczne w ramach projektu grantowego pn. „Instalacje OZE w Gminie Rajgród”  

i pozytywnie przeszli procedurę odbiorową, składają już wnioski o wypłatę grantu. Do tego, z 

uwagi na zbyt małe zainteresowanie projektem, Gmina ogłosiła jeszcze jeden - czwarty nabór 

grantobiorców. Wnioski o grant na instalację fotowoltaiczną lub solarną można składać do dnia 

22 listopada. Wykonanie instalacji na zasadach aktualnego naboru powinno odbyć się do 

połowy maja przyszłego roku.    

5. 4 października gmina zawarła umowę z firmą Mercedes Martruck Pojazdy Sp. z o.o. z 

Bielska-Białej  na dostawę używanego samochodu specjalnego z nową zabudową 

przystosowaną do transportu nieczystości ciekłych pochodzących ze zbiorników 

bezodpływowych. Na to zadanie Gmina otrzymała dotacje z budżetu Województwa 

Podlaskiego w wysokości 200 000,00 zł. Wartość umowna samochodu wynosi 247 832,70 zł. 

Wykonawca na dostawę samochodu ma 2 miesiące. 

6. 19 października gmina zawarła umowę z firmą Mag-Bud Piotr Lipski z Grajewa na wy-

konanie zadania pn.: „Przebudowa budynku użyteczności publicznej w Kosówce”. Oferta wy-

konawcy opiewa na kwotę 429 890,01 zł. Na wykonanie zadania firma ma 8 miesięcy. 

7. 19 października gmina zawarła umowę z firmą BUDIMAR Radosław Zięcina  

z Krasnoborek na wykonanie zadania pn.: „Budowa altany w miejscowości Woźnawieś”.  

8. Najprawdopodobniej jeszcze w tym miesiącu Urząd Marszałkowski zaprosi gminę do 

zawarcia umowy o dofinansowanie projektu pn. „Rozwój e-usług w Gminie Rajgród”. Wartość 

projektu opiewa na kwotę 1 178 586,00 zł, w tym dofinansowanie 85% w wysokości  

1 001 798,10 zł. W ramach projektu zakupiony zostanie sprzęt komputerowy i wdrożony 

zostanie pakiet e-usług udostępnionych użytkownikom w ramach platformy-portalu. Projekt 

umożliwi m.in. składanie wniosków, deklaracji, uzyskiwanie zaświadczeń, czy wnoszenie 

stosownych opłat elektronicznie, bez wychodzenia z domu.  
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PRZETARGI: 

1) Nie udało się w pierwszym przetargu wyłonić wykonawcy wymiany poszycia pomostu 

w Rajgrodzie, która obok altany w Woźnejwsi jest również dofinansowana ze środków PROW. 

6 października gmina ponownie ogłosiła przetarg na to zadanie. W odpowiedzi wpłynęła tylko 

jedna oferta od firmy BUDIMAR Radosław Zięcina z Krasnoborek na kwotę 143 910,00 zł. 

Trwa procedura badania oferty. 

 

Ad.4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021, 

Głos zabrała Skarbnik - Joanna Andruk. Poinformowała, iż w związku z potrzebami, które 

pojawiły się w ostatnim czasie dokonane zostaną następujące zmiany: 

1. Dokonuje się zwiększenia w planie dochodów UM i wydatków OPS. Środki przeznaczone 

są na dofinansowanie zadania wynikającego z art.121 ust.3a ustawy o pomocy społecznej tj. na 

wypłatę dodatków w wysokości 400 zł miesięcznie na pracownika socjalnego zatrudnionego w 

pełnym wymiarze czasu pracy, realizującego pracę socjalną w środowisku za okres od 30 maja 

2021r. do 31 grudnia 2021r. Kwota 8.463,00zł. 

2. Dokonuje się zmian w planie wydatków i dochodów UM. w związku z pismem Wojewody 

Podlaskiego nr FB.II.3111.524.2021.KG z 12.10.2021r. z przeznaczeniem na zwrot części 

podatku akcyzowego zawartego w cenie ON wykorzystywanego do produkcji rolnej przez 

producentów rolnych oraz na pokrycie kosztów postępowania w sprawie zwrotu poniesionych 

w tym zakresie w II terminie płatniczym 2021r. Kwota zwiększenia 427.948,33zł. 

3. Dokonuje się zwiększenia dochodów i wydatków na 2021 rok z związku z otrzymaną z GUS 

dotacją dotyczącą realizacji Narodowego Spisu Powszechnego Ludności i Mieszkań w 2021r. 

Nagrody: dla Gminnego Komisarza Spisowego oraz dla członków Gminnego Biura Spisowego. 

Kwota 12.000zł. 

4. Dokonuje się zmian w planie wydatków UM w rozdziale adm. samorządowej. Zmniejsza 

paragraf dot. podróży służbowych, zwiększa paragraf dot. szkoleń. Kwota 1.100,00zł. 

5. Zgodnie z pismem nr DŁM 3112-15/21 z 14 października 2021r. Krajowego Biura 

Wyborczego Delegatura w Łomży, wprowadza się do budżetu środki na finansowanie zadań 

wyborczych związanych z przygotowaniem i przeprowadzeniem wyborów uzupełniających do 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie w okręgu nr 11, zarządzonych na dzień 28 listopada 2021r.  Kwota 

6.546zł. 

6. Wprowadza się zmiany w planie finansowym Zakładu Gospodarki Komunalnej  

i Mieszkaniowej w związku z przekazaną dotacją celową, jak również przeprowadzoną analizą 
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finansową po III kwartale 2021r. Plan po zmianach przedstawia załącznik planu zakładu 

budżetowego. 

7. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami i rozdziałami wydatków Szkoły Podstawowej 

w Rydzewie. Zmniejsza się środki zaplanowane a niewykorzystane na PPK, zwiększa paragraf 

zakup materiałów i wyposażenia z przeznaczeniem na zakup opału. Kwota zmniejszeń  

i zwiększeń 15.032zł.  

8. Dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami rozdziału  gospodarka gruntami 

i nieruchomościami w związku z bieżącymi potrzebami. Kwota 1.100zł. 

9. Zwiększa wydatki dotyczące utrzymania świetlic. Kwotę przenosi się z rozdziału– plany 

zagospodarowania przestrzennego. Kwota 1.000zł. 

10. Dokonuje się zmian w planie wydatków UM w rozdziale dotyczącym OSP zwiększa się 

paragraf dot. zakupu materiałów i wyposażenia -5.800zł, zmniejsza paragrafy dot.: zakupu 

umundurowania-800zł, ekwiwalentu-5.000zł.  

11. Dokonuje się zmian w planie wydatków UM zwiększa się paragraf dot. zryczałtowanych 

diet sołtysów -100zł, oraz zakupów art. spożywczych na sesję Rady Miejskiej - 700zł, 

zmniejsza paragraf dot.: składek-800zł. 

12. Dokonuje się zwiększenia w rozdziale dotyczącym gospodarki odpadami w związku 

z podwyżką cen za odbiór i zagospodarowanie odpadów oraz zwiększeniem się ilości odpadów 

komunalnych. Kwota-200.000zł. 

Dokonuje się również zmian przenosząc kwotę 100zł z paragrafu PPK na różne opłaty i składki. 

13. Dokonuje się aktualizacji planu finansowego ZSP w Rajgrodzie pomiędzy rozdziałami 

i paragrafami w związku z faktycznym przeliczeniem budżetu i zapotrzebowaniem do końca 

2021 roku. Kwota zwiększeń i zmniejszeń -138.323zł. 

14. Dokonuje się zmian w inwestycji pn. ”Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości 

Biebrza”. Zwiększa się wydatki o kwotę 26.938zł, zmniejsza wydatki o kwotę 24.990zł, 

zmniejsza dochody o kwotę 24.990zł. W związku z wystąpieniem konieczności wykonania 

robót dodatkowych w postaci odtworzenia nawierzchni brukowej pomiędzy blokami, usunięcia 

starych studzienek kanalizacyjnych oraz połączenia starych przyłączy z nową siecią, które nie 

stanowią kosztów kwalifikowalnych w projekcie, należy aneksować umowę z Wykonawca  

i zwiększyć wynagrodzenie.  

15. Dokonuje się zmian w inwestycji pn.” „Przebudowa dróg gminnych w miejscowości 

Kołaki”. Zwiększa się wydatki o kwotę 22.554zł. W związku z wystąpieniem konieczności 

wykonania robót dodatkowych, tj. budowy dodatkowych zjazdów, wykonania odcinka rowu  

i rowu krytego, należy zwiększyć wynagrodzenie Wykonawcy.  
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16. Dokonuje się zmian w inwestycji pn.” „Przebudowa ul. 1 Maja w Rajgrodzie”. Zmniejsza 

się wydatki o kwotę 8.300zł. W 2021 roku zlecono opracowanie mapy do celów projektowych 

oraz dokumentacji technicznej, których koszt okazał się być niższy niż planowany na ten cel 

budżet.  

17. Znosi się z budżetu 2021r. inwestycję pn. „Rozwój e-usług w Gminie Rajgród”. Projekt 

uzyskał dofinansowanie, natomiast z uwagi na fakt, że umowa o dofinansowanie projektu 

zostanie zawarta z końcem października/lub w listopadzie 2021 r., a wydatki związane  

z realizacją projektu planuje się ponieść w 2022r. należy przenieść projekt do WPF  

i zaplanować wydatki w budżecie 2022r. 

Zmniejsza się wydatki o kwotę ogółem 1.178.586,00zł oraz dochody o kwotę 1.001.798,00zł. 

18. Znosi się z budżetu 2021r. inwestycję pn. „Ogrodzenie działki gminnej w Bełdzie”. 

Zmniejsza się wydatki -15.000zł. Powiat Grajewski złożył wniosek o dofinansowanie 

rozbudowy drogi powiatowej na odcinku Bełda-Kozłówka. W tym celu miejscowo konieczne 

będzie poszerzenie pasa drogowego, w tym również na odcinku wzdłuż działki gminnej nr 16/3, 

na której znajduje się remiza OSP. Wykonanie ogrodzenia będzie zasadne po rozbudowie drogi 

i ustaleniu nowych granic działki.  

19. Nadal nie rozstrzygnięto naboru wniosków w ramach Programu Współpracy Interreg V-A 

Litwa-Polska dotyczącego inwestycji pn. „Budowa świetlicy wiejskiej w miejscowości Biebrza” 

Gmina nie rozpoczęła realizacji zadania. W bieżącym roku nie planuje się już poniesienia 

Jakichkolwiek kosztów związanych z przedmiotowym przedsięwzięciem. Zmniejsza się 

wydatki o kwotę 1.004.298zł. Zmniejsza się dochody o kwotę 853.653zł.  

20. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami wynagrodzeń UM w związku z koniecznością 

dostosowania planu do potrzeb 7 380,00 zł.  

21. Wprowadza się do budżetu Gminy Rajgród na 2021 rok kwot 15 725,00zł z przeznaczeniem 

na prace ziemne i porządkowe (odkrzaczanie, równanie terenu, usunięcie starych betonowych 

elementów nieużytkowanego zbiornika na nieczystości płynne) na działce 67/8 miejscowości 

Biebrza.  

22. Wprowadza się zmiany w budżecie Gminy Rajgród na 2021 r. dotyczące zadania 

inwestycyjnego pn. „Wymiana poszycia pomostu w Rajgrodzie oraz budowa altany  

w miejscowości Woźnawieś”. Zwiększa się wydatki -65.350,00zł. Dnia 22.10.2021r. nastąpiło 

otwarcie ofert w drugim przetargu na wymianę poszycia pomostu drewnianego w Rajgrodzie. 

W postępowaniu wpłynęła tylko jedna oferta. Zaproponowana cena jest niższa od cen 

zaproponowanych przez innych wykonawców w pierwszym przetargu. W związku  

z powyższym należy zwiększyć wydatki na przedmiotowe zadanie.  

23. Zwiększa się plan dochodów i wydatków UM na 2021 rok o 25.055 zł. z tytułu wpływów 
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z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Środki finansowe przeznacza się w budżecie 

Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021 na zakup materiałów 

i wyposażenia. Rozdziały: dochody -75618, wydatki -85154. 

24. Zwiększa się plan dochodów i wydatków UM na 2021 rok w zakresie ujęcia w planach 

wydatków środków pochodzących z tytułu opłat od napojów alkoholowych o ilości nominalnej 

napoju nieprzekraczającej 300 ml (tzw. małpki). Rozdziały: dochody -75619, wydatki -85154. 

Kwota 11.023 zł. 

Głos zabrał Burmistrz – w sprawie punktu 12. Dokonuje się zwiększenia w rozdziale 

dotyczącym gospodarki odpadami w związku z podwyżką cen za odbiór i zagospodarowanie 

odpadów oraz zwiększeniem się ilości odpadów komunalnych. Kwota-200.000zł. 

Burmistrz zapewnił, że odbiór będzie stabilny i stawki pozostaną podobne. Wypowiedział się 

na temat kadr - umowy zastępstwa, wynika to z tego, że pracownicy są na długoterminowych 

zwolnieniach, urlopach macierzyńskich. W te miejsca są zatrudniani inni, na różnych 

warunkach na zastępstwa, jest to bardziej korzystne. Przez to nastąpiły przesunięcia  

w paragrafach, aby to ułatwić. 

Burmistrz oznajmił, że pojawienie się podatku od „małpek” sprawiło, że budżet Gminy 

pozyskał znaczącą sumę.  

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XL/254/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 października 2021 roku w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie Radzie Miejskiej. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XL/254/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 października 2021 roku  

w sprawie zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2021. 

 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30, 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk informując, że jeżeli chodzi o Wieloletnią Prognozę 

Finansową to na podstawie zmian w budżecie kwoty zawarte w WPF są zgodne z uchwałą ws. 

zmian w budżecie Gminy Rajgród na 2021 rok. Nowym elementem, który pojawił się w WPF 

na 2022 rok są dochody, wydatki inwestycyjne- również bieżace na inwestycję pod nazwą 

„Rozwój e-usług w Gminie Rajgród”, która będzie realizowana w roku 2022 roku.  
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Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

przedstawił zebranym radnym projekt uchwały Nr XL/255/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie  

z dnia 26 października 2021 roku w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XL/255/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 października 2021 roku  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2021-30. 

 

c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

Głos zabrała Skarbnik – Joanna Andruk, przedstawiła wysokość stawek podatku od 

nieruchomości:  

1)  od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 1,03 zł od 1 m ² powierzchni, 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub pod wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 5,17 zł od 1 ha powierzchni, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,54 zł od 1 m ² powierzchni, 

d) niezabudowanych, objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z dnia  

9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. z 2020 r. poz. 1086 z późn. zm.), i położonych na 

terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o przeznaczeniu 

mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego 

planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono 

budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 3,40 zł od 1 m² powierzchni; 

2) od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,89 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 25,74 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej, 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 12,04 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 
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d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 5,25 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej, 

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizację pożytku publicznego – 8,68 zł od 1 m² powierzchni użytkowej, 

3) od budowli – 2 % ich wartości określonej na podstawie art.4 ust. 1 pkt 3. i ust. 3 – 7 ustawy 

z dnia 12 stycznia 1991r. o podatkach i opłatach lokalnych. 

Skarbnik Joanna Andruk poinformowała, że porównując stawki z poprzednim rokiem wzrosły 

one o 3,6%.  

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XL/256/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 października 2021 roku w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XL/256/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 października 2021 roku  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

d) przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Rajgród na lata 2021-2025, 

Głos zabrał Sekretarz – Piotr Milewski poinformował, że projekty obu uchwał przewidują 

kontynuację tych samych uregulowań, które były wcześniej.  

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XL/257/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 października 2021 roku w sprawie 

przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Rajgród 

na lata 2021-2025.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XL/257/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 października 2021 roku  



10 

 

 

w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Rajgród na lata 2021-2025. 

 

e)  zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Rajgród, 

Przewodniczący przypomniał, iż Sekretarz w tej sprawie już zabrał głos i wszystko należycie 

wyjaśnił. 

Przewodniczący Rady poprosił zebranych o pytania, ewentualne uwagi do projektu uchwały. 

Przewodniczący nie stwierdził pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie przedstawił zebranym radnym projekt uchwały 

Nr XL/258/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 października 2021 roku w sprawie zasad 

wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Rajgród.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedstawienie opinii komisji. Komisje wydały 

pozytywną opinię. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XL/258/21 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 26 października 2021 roku  

w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Rajgród.  

 

Ad.5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

Radny Matysiewicz skierował pytanie do Burmistrza, które brzmiało następująco: „Jak 

wygląda postęp przy budowie ścieżki edukacyjnej wokół Jeziora Rajgrodzkiego?”  

Burmistrz poinformował, że umowa z wykonawcą została podpisana wiosną tego roku,  

a zakończenie inwestycji jest przewidziane na koniec roku 2023. Projekt, nad którym obecnie 

prowadzone są prace zostanie zakończony w marcu 2022 roku. Póki co, prace idą zgodnie  

z planem.  

Radny Wierzbicki zwrócił uwagę na tzw. wykluczenie komunikacyjne. Poinformował, iż 

młodzież która uczęszcza do szkół średnich z terenu gminy ma problem z dojazdem do tych 

szkół, ponieważ nie ma połączeń komunikacyjnych. Zapytał, czy gmina ma jakiś wpływ na to, 

aby kursy komunikacyjne wróciły. 

Pierwszy w tej sprawie zabrał głos Burmistrz, odpowiadając, że są to kwestie rynkowe tzn. tam 

gdzie się to opłaca przewoźnikowi – tam są kursy. Gmina odpowiada za dowóz do szkół dzieci 

i ten obowiązek jest spełniony. Pozostałe kwestie są kwestiami rynkowymi i gmina nie ma na 

to wpływu. Burmistrz zaznaczył, że gdyby w to zaangażował się Powiat to wtedy może udałoby 

się stworzyć jakiś plan na połączenia komunikacyjne.  
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W tej kwestii wypowiedział się również – Jacek Piorunek – Radny Sejmiku Województwa 

Podlaskiego. Na początku oznajmił, że PKS NOVA należy do Urzędu Marszałkowskiego, która 

kieruje się warunkami finansowymi. Przedstawił, że w tamtym roku długi tego 

przedsiębiorstwa wynosiły ogromną sumę, którą później w jakiejś części musi spłacać Urząd 

Marszałkowski.  

Pojawiają się tzw. wznowienia kursów komunikacyjnych i tworzenie nowych pewnych 

propozycji w Gminach i Powiatach. Jacek Piorunek zaznaczył, że chcąc taką inicjatywę podjąć 

w Gminie Rajgród, należy sporządzić wniosek, w którym zawarte będą informacje na temat 

pożądanych kursów i może uda się wznowić i stworzyć kursy komunikacyjne.  

Sołtys Agnieszka Ołdak w swojej wypowiedzi zaznaczyła, że lata wcześniej takie kursy 

funkcjonowały, nawet kilka dziennie, a teraz nie ma ani jednego połączenia. Zapytała, czy  

w latach wcześniejszych Gmina dopłacała do takich kursów, gdy one funkcjonowały i dlaczego 

teraz nie ma żadnych połączeń.  

 Burmistrz odpowiedział, że z tego co wie, Gmina nie dopłacała do kursów. Funkcjonowały 

one, gdyż było ogromne zapotrzebowanie na takie kursy. Była znacząca liczba uczniów 

chcących dojeżdżać do szkół, teraz ich praktycznie nie ma, przez co nie opłaca się to firmom 

zajmującym się komunikacją. Zaznaczył, że wszystko to jest kwestią ekonomiczną.  

Jacek Piorunek dołączył się do dyskusji reasumując, że nie opłaca się to dla Urzędu 

Marszałkowskiego, aby rocznie w jakiejś części spłacać długi PKS NOVA, tylko dlatego, aby 

stworzyć kursy. Zaprzeczył temu, że zupełnie nie ma żadnych połączeń komunikacyjnych, gdyż 

takowe są tylko trzeba się dobrze zapoznać z rozkładem jazdy, a nie od razu twierdzić, że 

żadnych połączeń nie ma. Podsumowując, przypomniał o złożeniu wniosku na takie połączenia 

i obiecał osobiście się wstawić za tym wnioskiem w Urzędzie Marszałkowskim.  

 

Radny Wierzbicki zwrócił uwagę, iż w uchwale podjętej na ostatniej sesji w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Rajgród których właścicielem lub 

zarządzającym jest Gmina Rajgród warunków i zasad korzystania z tych przystanków, brakuje 

w wykazie przystanku na ul. Jaćwieskiej, natomiast fizycznie ten przystanek jest oznaczony. 

Dodał, iż skoro nie ma go w wykazie, to funkcjonuje on nielegalnie. 

 

Ad. 6. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Marek Bućko podziękował Dyrektorowi ZGKiM –  

Markowi Kostrzewskiemu za wyżwirowanie drogi w Karczewie oraz profesjonalne wykonanie 

tego przedsięwzięcia. Zaznaczył, że efekt końcowy jest zadowalający.  

Radny Król zaapelował do Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu, aby na najbliższej sesji Rady 
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Powiatu poinformował Zarząd Dróg Powiatowych o tym, żeby podczas dbania o drogi brał 

przykład z pracy ZGKiM w Rajgrodzie. 

 

Burmistrz ze swojej strony przekazał informację o otrzymaniu dofinansowania z programu Pol-

ski Ład. Oznajmił, że złożony wniosek otrzymał pozytywną rekomendację.  

W związku z tym należy założyć, że zbudowane zostaną w przyszłym roku następujące drogi: 

 

1 Droga w miejscowości Czarna Wieś 

2 Droga do ZGKiM 

3 ul. Stanki w Rajgrodzie 

4 Droga Rydzewo – Kosówka 

5 Droga Pieńczykowo – Bełda 

Dodatkowo Powiat Grajewski dostał także dofinansowanie z programu Polski Ład, z którego 

powstanie w Gminie Rajgród droga we wsi Rydzewo.  

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej oddał głos Dyrektorowi ZGKiM- Markowi 

Kostrzewskiemu. Dyrektor przedstawił bieżące sprawy ZGKiM tj. prace nad poprawą 

warunków dróg na terenie Gminy. Poinformował o zakończeniu prac przy przejściu w Czarnej 

Wsi oraz przy trzech cmentarzach tzn. w Czarnej Wsi, Tamie i Bełdzie. Przygotowywane są 

prace organizacyjne na cmentarzu w Kosówce przed uroczystością Wszystkich Świętych. 

Oznajmił, iż trwa wymiana pieca w bloku 24-26 w Rajgrodzie, która powinna być na dniach 

zakończona. 

Następnie zabrała głos Dyrektor Domu Kultury – Maria Fliszewska. Poinformowała  

o zakończonym projekcie, angażującym młode osoby. Wyraziła swoją radość, płynącą z trwania 

tego projektu, przekazała informację o rozdaniu certyfikatów osobom biorącym udział w 

projekcie. Zapowiedziała wchodzący nowy projekt z programu „Równać szanse” pt. 

„Zapadamy w pamięć”. Będzie to odtworzenie szlaku brzegiem jeziora, utworzenie miejsca 

rekreacji przy Domu Kultury. Przypomniała także o współpracy  

z Rajgrodzkimi Harcerzami. Stworzono zajęcia Tańca Polskiego, w które Dom Kultury chce 

zaangażować jak największą liczbę dzieci. Cały czas prowadzone są zajęcia z Kickboxingu.  

Głos zabrał Dyrektor Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Rajgrodzie – Andrzej Graczewski. 

Szkoła cały czas pozyskuje środki z zewnątrz na pomoce edukacyjne. Przekazał informację, że 

planowane są różne działania i uroczystości szkolne, ale przez sytuację na świecie nie jest w 

stanie przewidzieć realizacji tych planów. 
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Ad.7. Zamknięcie obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 15:15 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął ob-

rady XL Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 
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